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3۵4 هزار یورو + ۵ درصد سود سالانه اضافه شد

سیل خسارت های ویلموتس تمامی ندارد
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درست مثل فصل گذشته...

سرمقاله
E d i t o r i a lفرهاداشراقی

»از تیم ملی حمایت می کنیم« دروغ است، دروغ
شیک ترین دروغی که سال هاست در این فوتبال می شنویم، حمایت از تیم 
و تیم های ملی است. دروغی که تقریباً همه می گویند و بزرگ و کوچک هم 
ندارد! سر همین ماجرای تیم امید یک بار دیگر و شاید برای صدمین بار در 
سال های اخیر ثابت شد هیچ تیمی و هیچ مربی و مدیری به فکر تیم های 
ملی نیست و همه به منافع خودشان فکر می کنند. اگر به حرف و شعار باشد 
که همه ما برای نام ایران می میریم اما در »عمل« است که مشخص می شود 
چه کسی به معنای واقعی کلمه دنبال حمایت از تیم ملی است و در واقع 
موفقیت و سربلندی تیم ملی یا تیم امید برایش مهم است. اگر ما ۵۰ سال 
است که با تیم امید پشت درهای بسته المپیک مانده ایم، دلیلش این است 
که ۵۰ سال دروغ گفته  ایم و به جز شخص سرمربی تیم امید و نهایتاً کمیته 
المپیک هیچ کس دنبال موفقیت و کامیابی این تیم نبوده است. در مورد 
تیم ملی هم وضعیت همین است و هیچ کس محض رضای خدا از این تیم 
حمایت نمی کند. حتی عده ای به خاطر لجبازی با کی روش یا برانکو )و یا 
همین حالا اسکوچیچ( نمی خواهند سر به تن تیم ملی باشد اما موقع شعار 
دادن که می شود، در حد سالار عقیلی »وطنم، وطنم« می کنند! در تیم امید 
امروز مهدوی کیا با پوست و گوشت و استخوان خود حس می کند که وطن وطن  
کردن ها، دروغ بزرگی اســت که ته ندارد. قبل از مهدوی کیا هم امثال فرهاد 
مجیدی و حمید اســتیلی این دروغ بزرگ را با تمام وجود حس کردند. فردا 

هم نوبت دیگران می شود که به چنین حسی برسند.

نظر سنجی
SURVEY

کرکریجذابپرسپولیسواستقلال
این ستاره ها هستند که مردم را به ورزشگاه ها می کشانند و البته نام تیم ها 
هم بسیار مؤثر است. در نظرسنجی سایت خبرورزشی در مورد ستاره های 
احتمالی لیگ پرسیدیم که تا اینجای کار رقابت بسیار جذابی بین ۴ ستاره 
پرسپولیس و استقلال ایجاد شده و سعید صادقی اول است. شما همچنان 
می توانید با ورود به سایت در این رقابت جذاب و کرکری جدید پرسپولیس 

و استقلال مشارکت کنید.

فیفا باز هم تأکید کرد

 خانم ها می آیند
 تا جو ورزشگاه ها 

تلطیف شود
بحــث حضــور بانــوان در ورزشــگاه ها 
سال هاست که مطرح شــده اما حالا فیفا 
حساسیت بیشتری روی این مسئله نشان 
می دهد و تأکید دارد که تعدادی از بانوان 
حتی در بازی های لیگ برتر هم به ورزشگاه 
بروند. البته قرار نیست از جمعه هفته آینده 
که لیگ با بازی استقلال-سپاهان استارت 
می خورد، بانوان به ورزشگاه بروند اما کم کم 
باید بستر این کار فراهم شود و اصلًا شاید 
این کار به خود باشــگاه ها واگذار شــود تا 
خودشــان مثل ماجرای بلیت فروشــی و 
تعییــن قیمت بلیت، قضیــه بانوان را هم 
مدیریت کنند و مثلًا از هواداران خانم که 
کارت عضویت رسمی باشگاه را دارند، برای 

حضور در ورزشگاه ها بهره ببرند.
خیلی ها عقیــده دارند اگر خانم ها به 

ورزشگاه ها بروند، جو ورزشگاه ها سالم تر 
می شــود و آقایان هم یکســری مسائل را 
مراعات می کنند. موافقان این ادعا می گویند 
مگر خانم ها به ســینما، تئاتر، کنسرت و... 
نمی روند؟ تازه ورزشــگاه ها مثل سالن ها 
سربسته هم نیست و خانم ها هم این حق را 
دارند که به تماشای بازی های تیم محبوب 
خود بروند و فوتبال ببینند. طبعاً در روزهای 
اولی که درِ ورزشــگاه ها باز شود، استقبال 
خانم ها زیــاد خواهد بــود اما پیش بینی 
می شــود در نهایت و با عادی شدن حضور 
خانم ها، نهایتاً ۵ تا ۱۰ هزار خانم متقاضی 

حضور در ورزشگاه ها باشند.
برای جلوگیری از حاشیه های احتمالی 
می توان هواداران آقا و خانم را از طریق کد 
ملی آنها شناسایی کرد و جرایمی را در نظر 

گرفت. حتی می توان کاری کرد در بعضی 
از جایگاه هــا مردم به صــورت خانوادگی 
حضور پیدا کنند و فقط در یکی، دو جایگاه 
آقایان مجرد حضور داشــته باشند. به هر 
حال مکانیزم های مختلفی وجود دارد که 
می توان روی آن کار کرد اما آنچه مســلم 
است فیفا تأکید خاصی دارد که خانم ها وارد 
ورزشگاه شوند و این مسئله فقط مختص به 
بازی های ملی هم نیست. البته دیروز سهیل 

مهدی مسئول برگزاری مسابقات لیگ برتر 
می گفت به ما چیزی ابلاغ نشــده ولی این 
مسئله به هر حال باید انجام شود و به قول 

معروف سوخت و سوز ندارد.
یک راهکار این است که مثلاً وقتی قرار 
است پرسپولیس و استقلال ۳۰ هزار بلیت 
بفروشــند، ۵ هــزار بلیت را بــه خانم ها 
اختصاص بدهند و جایگاه های خانوادگی 
را هم تجهیز کنند. بعد از چند بازی هم طبعاً 

ایرادات کار مشــخص 
می شود اما حرف خانم ها 

ایــن اســت که چطــور ما 
می توانیم به پارک و ســینما و 

کنســرت برویم ولی استادیوم 
رفتن قدغن است؟ به نظر می رسد 

در این مورد باید بررسی های بیشتری 
صورت بگیرد تا شاید مشکل برای همیشه 

حل شود.

بزرگ ترین اســترس و نگرانی هواداران پرسپولیس در خط حمله است، 
جایی که مهدی عبدی و حامد پاکدل مانده اند و پرسپولیس مهاجم گلزن 
»شش دانگ« ندارد. البته پاکدل پارسال در مقطعی خوب کار کرد و مهدی 
عبدی هم اگر آماده باشد خیلی خوب است ولی وای از بازی هایی که آماده 

نباشد و در نقش »گل نزن« ظاهر شود!
در بازی دوستانه پرسپولیس با امیدها هم مهدی عبدی گلزنی کرد و 
هم ســعید صادقی ۲ گل زد تا مشخص شود پرسپولیس خیلی هم مشکل 
گلزنی ندارد، حتی پارسال هم در پایان فصل تعداد گل های زده پرسپولیس 
با احتساب سه-صفر شدن بازی با تراکتور بیشتر از سپاهان و سایر تیم ها شد 
اما مشکل اینجا بود که قرمزها زیاد گل می خوردند و بر خلاف استقلال چند 
باخت بد دادند )مثلًا به صنعت نفت در آبادان(. امسال هم با توجه به طلسم 
شدن حضور مربی خارجی گل محمدی باید با جابه جایی مهره ها و البته روحیه 
دادن به همین مهاجمان فعلی مشکل را حل کند و غر زدن هیچ مشکلی را 
حل نمی کند. پارسال تیم یحیی فقط در ۱۲ بازی گل نخورد و در ۱۸ بازی 
دروازه اش حداقل یک بار باز شد در حالی که استقلال ۲۰ بازی گل نخورد. 
یحیی در ۴ پست دفاعی از ۱۲ بازیکن استفاده کرد اما جواب نگرفت و تا روز 
آخر پرسپولیس مشکل دفاعی داشت و گل می خورد. امسال در درجه اول 
این مشکل باید حل شود و سپس گل محمدی با خلاقیت خود مشکل خط 
حمله را حل کند. حالا اگر مهاجم خوب خارجی هم آمد که هیچ اما اگر نیامد 

گل محمدی باید از داشته های فعلی خود نهایت بهره را ببرد. 

خبرگردی
NEWS BROWSING

۳۵۴ هزار یورو + ۵ درصد سود سالانه  
سیلخسارتهایویلموتستمامیندارد

مثل اینکه قرار نیست سیل خسارت های ویلموتس به فوتبال ایران تمام 
شود. دیروز دادگاه عالی ورزش حکم دستیار ویلموتس را هم صادر کرد و 
بر این اســاس فدراســیون فوتبال باید ۳۵۴ هزار یورو هم به مانوئل فررا 
دستیار بلژیکی ویلموتس بپردازد. تازه به این مبلغ ۵ درصد سود سالانه 
هم اضافه می شود تا حسابی سورپرایز شویم. باور کنید شاید روزی سیلی 
که در چند نقطه کشور آمده متوقف شود اما خسارت های مارک ویلموتس 

تمام شدنی نیست.
بابازگشتباقریبهتیمملیمخالفتشد 

از صحبت های سخنگوی فدراسیون فوتبال چنین برمی آید که بار دیگر با 
حضور کریم باقری در تیم ملی مخالفت شده است. البته اسکوچیچ خیلی 
تأکید دارد باقری در کنارش باشد اما فدراسیون هنوز زیر بار نرفته و باید 
دید آیا اسکوچیچ در صورتی که ماندنی شود، می تواند حرفش را به کرسی 

بنشاند یا نه؟
دستیاراولپرسپولیس200هزاردلارآبخورد! 

طبق شنیده ها دســتیار اول یحیي گل محمدي حدود ۲۰۰ هزار دلار براي 
باشگاه پرسپولیس آب خورده است. اوسمارلاس ویه را مربي ۴7 ساله برزیلي 
قرارداد یک ساله خود با پرسپولیس را امضا کرد. او که این فصل قرار بود در لیگ 
ایالتي برزیل مربیگري کند، در حالي به پرســپولیس پیوست که دستیار اول 
یحیي خواهد بود. قرارداد او با پرسپولیس یک ساله خواهد بود و تا پایان لیگ 
بیست ودوم روي نیمکت پرسپولیس خواهد نشست. گفته مي شود ولسلي ننکا 

مربي گلرهاي پرسپولیس این مربي را به گل محمدي معرفي کرده است. 

چند ساعت پس از حضور در ایفمارك   
استقلاليهادوبارهتمرینکردند

در حالي که پیش بیني مي شــد بازیکنان استقلال دیروز به واسطه حضور در 
مرکز پزشکي فدراســیون و سپري کردن آزمایشات تعطیل باشند، ریکاردو 
ساپینتو چنین کاري را انجام نداد و بازیکنانش را به تمرین فراخواند. آزمایشات 
اســتقلالي ها قبل از ساعت ۱۲ تمام شد و سرمربي این تیم به آنها تأکید کرد 
ناهار بخورند و خود را به زمین برسانند چون قرار است ساعت ۱۸ تمرین کنند. 
آبي پوشان عصر دیروز مشــغول تمرین شدند تا از برنامه هاي تاکتیکي براي 
رسیدن به فرم مطلوب جهت حضور در رقابت هاي لیگ برتر عقب نمانند. جالب 
اینکه خود ساپینتو هم در مرکز پزشکي فدراسیون تست هاي متعددي انجام 

داد ولي با این وجود حاضر نشد تمرین را تعطیل کند. 

مسئول کمیته مسابقات سازمان لیگ گفت: 
»با توجه به شــیوع بیماري کرونا و بالا رفتن 
آمار تلفات هنوز دســتور جدیدي مبني بر 
ممنوعیت ورود تماشاگران به ورزشگاه ها به 
ما ابلاغ نشده و طبق دستورالعمل قبل عمل 
مي کنیم.«  ســهیل مهدي، رئیس کمیته 
مســابقات ســازمان لیــگ در گفت وگو با 
خبرورزشي، درباره شایعه دستورالعمل اکید 
فیفا در رابطه با حضور بانوان در استادیوم هاي 
ورزشي در حاشیه مسابقات باشگاهي لیگ 
برتر بیســت ودوم اظهار داشــت: »من این 
موضوع را از شما مي شنوم! البته در یکي، دو 
خبرگزاري هم مطالبي در این باره دیدم ولي 
هنوز موضوع به شکل رسمي در این ارتباط به 

ما ابلاغ نشده است. 
خبريازورودبانوانندارم

وي افزود: »شاید این موضوع در فدراسیون در 
حال بررسي و یا تعامل است که ما از این هم خبر 
نداریم. فعلًا اظهار نظري در این باره نمي توانم 
انجام بدهم چون خبري در این باره ندارم. قطعاً 
اگر دستورالعمل جدیدي در این باره صادر شود، 

آن را رسانه اي خواهیم کرد.« 
خيليازباشگاههاآمادهورود

بهليگحرفهاينيستند
وي همچنین درباره شــرایط باشگاه ها براي 
ورود به مسابقات لیگ برتر خاطرنشان کرد: 
»هنوز با مشــکلات زیادي مواجه هستیم. 

برخي باشگاه ها وضعیت زمین مسابقه شان را 
روشن نکرده اند. تعدادي پیراهن شان را به ما 
معرفي نکرده و هنــوز نمي دانیم تعدادي از 
تیم ها در کدام شــهر میزبان مسابقات شان 

خواهند بود.« 
فقطچمنانزليآمادهميزباني

ليگاست،همين!
این مقام مسئول در سازمان لیگ افزود: »براي 
نمونه باشگاه ملوان با در اختیار داشتن چمن 
مطلوب ورزشگاه تختي انزلي هنوز سکوهاي 
این استادیوم را به شرایط مورد نظر سازمان لیگ 
نرسانده است. ضمن اینکه اطراف این زمین پر 
بود از کارگاه هاي مختلف که البته در روزهاي 
اخیر در حال جمع آوري هستند. علاوه بر این 
محدوده اطراف زمین هم باید آسفالت شود که 
به ما قول داده شــده تا قبل از شروع مسابقات 

لیگ همه این نواقص برطرف خواهند شد.« 
منتظردستورشورايتأمين

امنيتهستيم
ســهیل مهدي همچنین در پاســخ به این 
پرسش خبرورزشي که با توجه به بالا رفتن 
آمار تلفات ناشــي از بیماري کرونا، آیا تعداد 
تماشاگران حاضر در استادیوم ها به کمتر از 
۳۰ درصد تقلیل پیدا خواهد کرد یا نه، گفت: 
»اگر قرار بر کاهش حضور تماشاگران باشد، 
این موضوع باید از سوي بخش ورزشي شوراي 
تأمیــن امنیت ملي و ســتاد مقابله با کرونا 

تصویب و به ما ابلاغ شــود که تا این زمان ما 
همچنان طبق دستورالعمل قبل کار خواهیم 
کرد و فعلًا قرار اســت لیگ را با حداکثر ۳۰ 

درصد ظرفیت ورزشگاه ها استارت بزنیم.« 
هيئتهامسئولظرفيت
استادیومهايشانهستند

مهدي در پاســخ به این پرســش که چرا در 
هفته هاي پایاني لیگ بیســت ویکم برخي 
مسابقات با استادیوم هاي پر از تماشاگر برگزار 
مي شد، توضیح داد: »ما دستورالعمل مربوط 
به ستاد مقابله با کرونا را به همه هیئت هاي 
فوتبال و شهرهاي میزبان ابلاغ کرده بودیم، 
اگر کسانی این درصدها را رعایت نکرده باشند، 

خودشان باید پاسخگو باشند.« 
ليگفعلاًباتماشاگربرگزار

ميشود
وي در این باره که احتمال دارد با بالا رفتن آمار 
تلفات حضور تماشاگران به استادیوم ها ممنوع 
شود و لیگ بدون تماشاگر باشد، گفت: »خیر! 
فعلًا چنیــن دســتورالعملي نداریم و هیچ 
ممنوعیتي براي ورود تماشاگران اعلام نشده 
اســت. اگر مورد خاصي باشد، باید از کمیته 

پزشکي سازمان لیگ پیگیر شوید.« 
تستكرونااجبارينيست

رئیس کمیته مسابقات سازمان لیگ همچنین 
در این باره که آیا قرار است تیم هاي باشگاهي 
قبل از حضور در مسابقات تست کرونا بدهند 

یا نه، گفت: »اگر چنین شرایطي مد نظر ستاد 
مبارزه با کرونا باشد، حتماً این موارد را لحاظ 
خواهیم کرد اما فعلاً دستوري در این باره صادر 
نشــده اســت. قطعاً رعایــت پروتکل هاي 
بهداشتي از سوي باشگاه ها بیش از هر چیز به 
ســود خودشــان خواهد بود. چراکه ضریب 
ابتلاي اعضاي تیم شــان به ایــن بیماري را 

کاهش مي دهد.« 
شایدباشگاههاازتعطيلاتشاكي

باشند
وي در ادامه افزود: »برنامه مسابقات ۵ هفته 
اول را زودتر اعلام کردیم تا تیم ها براي میزباني 
و یا سفر به شهرهاي مختلف اقدامات لازم را 
انجام بدهنــد. ضمن اینکه تمام تلاش ما در 
برنامه ریزي مسابقات براساس تقویت هرچه 

بیشتر تیم ملي بوده است.« 
مهــدي اضافــه کــرد: »طبــق آخرین 
صحبت هایي که با سرمربي محترم تیم ملي 
داشــتیم، سعي شــد تا بیشــترین تعداد 
تعطیلات را در خلال برگزاري مســابقات 
بگنجانیم. گرچه ممکن است برخي باشگاه ها 
از این شــرایط راضي نباشند اما با توجه به 
حساســیت رقابت هاي جام جهاني  و جلب 
رضایت ســرمربي، ما طبق خواســته آقاي 
اسکوچیچ عمل کردیم. امیدواریم در نهایت 
نتیجه خوبي براي تیم ملي فوتبال کشورمان 

در جام جهاني  رقم بخورد.« 

لیگفعلًابدونتماشاگربرگزارنميشود
سهیل مهدي: حضور بانوان در ورزشگاه ها به ما ابلاغ نشده است

مدیرعامل باشگاه و سرمربي تیم 
پرسپولیس دیروز با یکدیگر دیدار 
کردند. یحیــي گل محمدي که 
براي وي کسالتي پیش آمده بود و 
به همیــن دلیل بــه صلاحدید 
پزشکان در بازي دوستانه تیمش 
مقابل تیم ملــي امید هم حضور 
پیدا نکرد تا استراحت کند، دیروز 
در باشگاه پرسپولیس حضور پیدا 
کرد تا با رضا درویش در ارتباط با 
مسائل تیم و انجام هماهنگي ها 

دیدار و گفت وگو داشته باشد. 
دو طرف در این جلسه درباره 
برنامه هــاي پیش رو و مســائل 
مختلف مربوط به تیم با یکدیگر 
گفت وگــو داشــتند. همچنین 
مدیرعامل سرخپوشان در جریان 
ایــن ملاقــات پیگیــر وضعیت 
جســماني و ســلامتي سرمربي 
پرسپولیس شد. همچنین با توجه 
به شــایعه قهر بــودن درویش و 
گل محمدي، دیدار دیروز این دو 
نفر، به حواشي روزهاي اخیر پایان 
داد و حداقل درویش و گل محمدي 
نشان دادند در ظاهر با یکدیگر قهر 
نیستند و دور یک میز مي نشینند. 

دیداردرویشو
گلمحمديبراي

پایاندادنبهشایعات 

سرمربي استقلال همچنان در هتل زندگي مي کند، البته او کمتر از ۱۰ روز 
پس از اینکه در تهران حاضر شــد و تمرینات را زیر نظر گرفت، تیم را به 
ترکیه برد و حالا چهار روز است که دوباره بازگشته ولي مسئولان باشگاه 
به طور جدي دنبال فراهم کردن شرایطي هستند تا او هرچه سریع تر منزل 
مسکوني خود را در اختیار بگیرد و دیگر داخل هتل زندگي نکند. در حال 
حاضر علاوه بر ساپینتو، دستیاران و آنالیزور خارجي او هم خانه ندارند و در 
هتل زندگي مي کنند اما پیگیري هاي لازم در حال انجام است و این طور 
که خود اســتقلالي ها مي گوینــد حداکثر تا انتهاي ماه جــاري دوران 

هتل نشیني مربیان خارجي استقلال به پایان خواهد رسید. 

مربیانخارجياستقلالهمهنوزخانهندارند

مستعدترین چپ پای 
 BMW ایران چگونه با
چپ کرد؟

روایتی جالب از تصادف 
نابودکننده ستاره پرسپولیسی
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